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Bijdrage Kaderdebat PvdA Rijswijk (1e termijn) 
Alleen de uitgesproken tekst geldt!  

 

Zien, luisteren en helpen. 

Voorzitter, 

Zien, luisteren en helpen zijn volgens PvdA Rijswijk de kernbegrippen waar het 

voor ons, zeker in het sociaal domein om draait. Het is ook de titel van het 

recente SCP-onderzoek. De conclusie is dat gemeenten een behoorlijke groep 

inwoners, die hulp of ondersteuning nodig hebben, niet bereiken. Het zijn vaak 

de mensen met complexe en gestapelde problemen. Hierdoor worden ook 

bestaande ongelijkheden vergroot. Het zorgt bovendien ook voor toenemend 

wantrouwen in de overheid als geheel. De dienstverlening is vaak ingericht als 

een loket, waar inwoners hun hulpvraag kunnen stellen.  

Waarom noem ik dit rapport? Voor onze fractie doet de sociale infrastructuur 

van een gemeente er echt toe, net zoals het onderhoud van wegen, fietspaden 

en bruggen.  Zeker in financieel krappe jaren voor de gemeentelijke schatkist is 

de aandacht voor brede welvaart van al onze inwoners des te belangrijker. 

We hebben de laatste tijd veel over de groei van de stad en over 

mobiliteitsvraagstukken met elkaar gesproken. De sociale voorzieningen en 

brede welvaart moeten we ook laten meegroeien. Dat is een enorme uitdaging 

en dat vraagt ook van ons dat we meer dienen te zijn dan een gemeentelijk 

loket. Er is ruimte nodig om actiever op zoek te gaan naar degenen die de weg 

naar ondersteuning niet kennen of weten te vinden of juist goede ideeën 

hebben hoe het anders, beter kan.  

 

 

 

Pijnlijke ingrepen zijn onvermijdelijk 
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Voorzitter, we zijn trots op het huidige College dat ondanks de pijnlijke 

financiële ingrepen die onvermijdelijk zijn toch een goede balans heeft weten 

te vinden tussen enerzijds een verantwoorde versobering en soms zelfs 

stopzetting van de uitgaven en anderzijds een verhoging van inkomsten waar 

het kan. Dit is ook gebeurd met grote inzet van veel ambtenaren. Veel dank 

daarvoor. Het College heeft met de Kadernota inzicht geboden in mogelijke 

scenario’s  en een solide pakket van maatregelen gepresenteerd als basis voor 

onze begroting in november.  

De meicirculaire is duidelijk voor onze gemeente. Met name voor 2025 

betekent de nieuwe financieringssystematiek vanuit het rijk een afname van de 

algemene uitkering voor Rijswijk waaruit veel gemeentelijke taken worden 

bekostigd. En dan hebben we het nog niet eens over de financiële rampspoed 

vanaf het jaar 2026. Dus moet er fors gesneden worden en dat doet pijn in alle 

domeinen. Onze fractie is tevreden dat u ook naar de eigen organisatie heeft 

gekeken en efficiënter werken ook tot voorgestelde besparingen heeft geleid. 

Voor ons is het belangrijk dat u in deze kadernota de meest kwetsbare 

inwoners in onze gemeente zoveel mogelijk heeft ontzien en onze duurzame en 

groene plannen, weliswaar versoberd, overeind blijven. 

Wat betreft de jaarrekening 2023 gaan wij ervan uit dat u de aanbevelingen 

van accountant en de auditcommissie opvolgt.  

Duurzaam investeren in onze inwoners 

Uiteraard hebben we nog de nodige vragen en ook wensen. Te maken kosten in 

dit domein zijn investeringen in onze eigen inwoners en leveren 

maatschappelijk rendement op.  Waarbij de PvdA wel graag wil aantekenen dat 

vooral duurzaam rendement prioriteit heeft. Dat zijn dus de ‘echte banen’ en 

geen draaideurbanen. Onze fractie pleit er sterk voor dat leerwerktrajecten 

met aandacht voor Nederlandse taal en mogelijk een baangarantie voorrang 

krijgen in het domein werk en inkomen voor meer statushouders en andere 

werkzoekenden. Verschillende sectoren op de arbeidsmarkt staan te springen 

om werknemers. Goed voor onze inwoners en goed voor de gemeentelijke 

portemonnee in het kader van de BUIG-gelden. Pakt u deze handschoen op?  
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We kijken reikhalzend uit naar de toegezegde integrale aanpak 

armoedebestrijding. Deze aanpak dient wat ons betreft de brug te slaan tussen 

het fysieke en het sociale domein in onze stad: in de wijken en haar 

voorzieningen en bij iedere inwoner die met armoede te maken heeft. Wat 

heeft de meedenkgroep van inwoners aan mooie suggesties opgeleverd om 

armoede aan te pakken? Deze meedenkgroep is overigens een mooi voorbeeld 

hoe we in Rijswijk niet alleen een gemeenteloket aanbieden, waar ik het in het 

begin over had. Onlangs heeft ook weer een actie voor de Voedselbank 

plaatsgevonden. Zetten we op termijn ook stappen om een voedselbankwinkel, 

een noodzakelijk kwaad, met maatschappelijke partners op te zetten, zoals er 

al 5 succesvol in DH draaien?  

Voorzitter, de pilot Buurtgezinnen voldoet in een grote behoefte om kwetsbare 

gezinnen opvoedingsondersteuning te bieden. Deze begeleiding voorkomt 

zorgvragen en zorgkosten in een latere fase. Waarom is budgettering hiervan 

niet opgekomen in de lijst van begrote posten? Samen met BvR en andere 

partijen dienen we een motie in om Buurtgezinnen te continueren in Rijswijk. 

We hopen van harte en gaan er ook vanuit, dat de belofte van dit College om 

niet in te leveren op dienstverlening ook echt waargemaakt wordt. Wat betreft 

de verwerking van aanvragen WMO mag er nog een tandje bij richting onze 

inwoners. We houden het in de gaten. 

 

Gelijke kansen 

Voorzitter gelijke kansen beginnen al op de voorschool met taalontwikkeling. 

Hoeveel doelgroepkinderen doen op dit moment mee aan de voorschool in 

Rijswijk? Ziet u kans om dit percentage te verhogen en wat is hiervoor nodig? 

Een goede samenwerking tussen schoolbesturen, voorschoolse opvang, 

gemeente en de bibliotheek is hierbij essentieel. Ziet u mogelijkheden om als 

gemeente nog meer de rol van aanjager te spelen, zoals de gemeente DH doet? 

Een aanbod van gratis peuteropvang heeft daar tot meer dan 300 extra 

aanmeldingen geleid. 
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We zijn tevreden met de verordeningen die tot meer kansen en een eerlijke 

prijs op de Rijswijkse woningmarkt hebben geleid. Wat betreft de ambities van 

dit College om vast te houden aan 30% sociale huur verwachten we binnenkort 

de concrete invulling van de nieuwe woonvisie op volkshuisvesting. Met het 

onlangs aannemen van verschillende bestemmingsplannen zonder een enkele 

corporatiewoning wordt het nu tijd om enkele stappen vooruit te zetten met 

plannen in de sociale huursector. Ligt het college wat betreft deze ambitie nog 

op koers? Graag uw reactie. 

Voorzitter: zien, luisteren en helpen kan ook in financieel woelige jaren waar 

we nu in zitten. Het is vooral een kwestie van aandacht schenken aan wie het 

nodig hebben. In dat kader hoop ik dat we als lokaal bestuur ook onderling 

naar elkaar blijven luisteren en elkaar blijven zien en respecteren. 

 

Wil van Nunen 
PvdA gemeenteraadsfractie 


